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A praxis alakulása, morbiditási mutatók

A jelenlegi létszám praxisunkban 1644 fő (2017.10.18-i adat), mely 312 fővel több, mint a 
2011.11.01-i induláskor. 
Ebben az évbe is gyarapodott a létszám, mivel 2017.01.01-től a korábbiakban mozgó 
praxisként működő Böjte-házaspár sem működteti eddigi háziorvosi praxisát. 
Ha figyelembe vesszük a 2017-ben becsült lakosságszámot, mely 2167 fő, akkor látható, 
hogy a lakosság kb.70%-a praxisunkban kerül ellátásra. 
Az utóbbi 2-3 évben a be- illetve visszaköltözők száma növekedést mutat. A többség fiatal,
esetleg középkorú. Sok család érkezik kisebb-nagyobb gyerekekkel. Emiatt, valamint hogy
2017.második felében a kismamák számában is növekedő tendencia figyelhető, a 
gyermeklétszám növekedése észlelhető a községben.

Változások az 1 év alatti megbetegedések számában (morbiditási mutatók a KSH adatai 
alapján):

2012 2017

daganatos megbet. 53 60 d

hipertónia (magas vérny.) 671 693 d

ISZB (szívbet.) 273 289 d

COPD (tüdőbet.) 209 212

cukorbetegség 172 197 d

HPL (magas vérzsír-szint) 463 459

idegrendsz.megbet. 310 322

mozg.szervi.bet. 593 792 d

pajzsmirigy-bet. 79 96

csontritkulás 102 107 d

d  ez a jel azt mutatja, hogy ezen betegségek esetében a nők vannak számottevő 
többségben
a kék színű szöveg – t figyelemfelkeltésnek szántam: 5 év alatt mindkét nem 
esetében kb.100-100 fővel nőtt azok száma, akik mozg.szervi panaszok miatt 
fordultak orvoshoz, kerültek betegállományba. Az esetek többségében nyaki, háti, 
deréktáji, ízületi fájdalmak jelentik a fő panaszt, melynek hátterében szinte mindig a
túlhajszolt munkatempó, az izomzat pihentetésének hiánya áll (napi 10-12 órás 
műszakok, 3 szakban, 6+2-s beosztással, minden nap ugyanaz a munkafolyamat).



Aktualitások:

Influenza-oltás szezon van, okt.16-tól rendelőnkben is elérhető az aktuális influenza-
elleni védőoltás, mely 60 év felettiek, krónikus betegségben szenvedők, azok családtagjai,
közösségben dolgozók számára kifejezetten ajánlott megelőzési célzattal. Az utóbbi 
néhány évben az oltás iránti igény csökkenése észlelhető. A praxisszám nagy mértékű 
növekedése ellenére csak 20-30 adaggal több oltás fogy, mint az első évben. Az oltás 
beadása nem biztosítja az influenza elleni teljes körű védelmet, de a beoltottak többsége 
nem betegszik meg. Akik oltás mellett lesznek betegek, enyhébb, szövődménymentes 
lefolyásra számíthatnak.

A korábbiakban is említett, ÁNTSZ által tervezett általános vastagbélszűrési program 
jelenlegi állása: megkezdődött a program kivitelezéséhez szükséges szervezés és 
oktatás. Az indulás a legutolsó információnk szerint 2018.elején várható. 
A helyi háziorvosi rendelőkben történik majd egy egyszerű széklet-vér vizsgálat, melynek 
pozitivitása esetén egy előre kijelölt gasztroenterológiai szakrendelőbe történik a betegek 
továbbküldése, ahol rövid határidővel folytatódnak a további vizsgálatok. 
A program az 50 év feletti lakosság körében indul.

Az alkalmazott takarítónő munkájáról továbbra is csak maximális tisztelettel, hálával lehet
beszélni! Mindig tökéletes munkát végez. Köszönet érte!

A rendelőnél tavasztól őszig szükséges terepmunkák (fűnyírás) időzítése továbbra sem 
sikerül. Sajnos a fűnyírás hangzavarral járó tevékenység, mely rendelés alatt zavarja a 
munkát (tüdő, szív hallgatása nem lehetséges hangos háttérzaj mellett). Ezen munkák 
végzését célszerű lenne rendelési időn kívül lebonyolítani.

A jövő:

2017.11.01-től indul az EESZT (elektronikus egészségügyi szolgáltatási tér), mely minden 
egészségügyi szolgáltatónál kötelező.
Ezen rendszerbe kerül be minden beteg minden egyes egészségügyi megjelenése, 
elektronikus úton elérhetővé válnak a különböző leletek, ambuláns lapok az egészségügyi 
ellátók részére. 
E-recept és e-beutaló alkalmazása is megkezdődik, azonban ezt a betegek egyelőre nem 
fogják érzékelni: 2018.12.31-ig ugyanúgy mindenkinek át kell vennie receptjeit, beutalóit 
az orvosi rendelőben. A tervek szerint ezt követően elegendő lesz személyi igazolvánnyal
és TAJ kártyával menni a patikába és a szakrendelőbe azután, hogy a háziorvossal 
egyeztetés történt a receptek felírásáról, beutalók kiadásáról.
2019-től a magán-szektorban történő megjelenések is bekerülnek a Térbe.

Tervek és negatív kritikák: 

2017.10.15-től belgyógyászati magánrendelés indítását terveztem (mivel belgyógyászat 
szakvizsgával rendelkezem 2011 óta) a háziorvosi rendelőben, rendelési időn kívül, 
hetente max.2 x 2 órában, igény szerint. 2017.09.21-én jeleztem ezen tervet Polgármester
Úr felé, akitől azt a tájékoztatást kaptam, hogy a tevékenység végzését a testület akkor 



engedélyezi, ha plusz napi bérleti díj fizetése történik. Az erről szóló szerződéstervezetet 
2017.10.19-ig sem sikerült Jegyzőasszonynak elküldeni részemre, így nem ismerem 
annak pontos tartalmát.

Azt gondolom, hogy a háziorvosi rendelőért havonta fizetett fenntartási költség fedezné az 
ezen tevékenység miatt esetlegesen felmerülő plusz költségeket:
- a saját rendelőmet, saját eszközeimet, saját alkalmazottamat szeretném használni
- a rendelés tervezett ideje kedd délután 16-18 ó és szerda délelőtt 9-11 ó. A szerdai 
időpontban eddig is használtuk a rendelőt receptírás, injekció-beadás, vérvétel 
szempontjából, tehát a plusz használat max.heti 2 óra lenne abban az esetben, ha lesz rá 
igény a betegek részéről.

A tevékenység szintén egy plusz szolgáltatás lenne (mint az idősek részére biztosított 
vérvétel) azzal a különbséggel, hogy ez egy fizetős szolgáltatás lesz és nem csak a 
praxisban lévő betegek vehetik igénybe. 
Viszont a praxisban lévő betegeknek sem feltétlenül kellene minden esetben átmenni 
Oroszlányra a belgyógyászati szakrendelőbe (pl. szakorvosi javaslatok igénylése esetén).
Ilyen típusú rendelés a kistérségben jelenleg csak az oroszlányi szakrendelőben működő 
belgyógyászati szakrendelőben érhető el korlátozott időszakban.
A szakmai programot mellékeltem.

Ezen tevékenység indításához már csak az önkormányzat által kiadott hozzájáruló 
nyilatkozatra van szükséges, melyben engedélyezik a háziorvosi rendelőben történő 
belgyógyászati magánrendelés végzését is.

És ha már kritika: minden év okt-ben OEP felé igazolni kell a szept.30-án meglévő iskolai
és óvodai létszámot, melyhez szokás szerint most is kértem segítséget Polgármester 
Úrtól, aki jelezte, hogy kérésemet továbbította Jegyzőasszony felé, aki intézi ezt. Ezen 
létszám-adatokat sem sikerült megkapnom mai napig. 
Idő közben ezt a problémát megoldottam.

Ezen 2 kérésemet korábbi Jegyzőasszony (Zsigmond Anikó, aki szintén 2011.11-ben 
kezdett) kb.10 perc alatt oldotta meg az első perctől kezdve. 

Mindezektől függetlenül bízom a korábbiakban megszokott, jó 
együttműködés további folytatásában!

Bokod, 2017.10.19.


